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تيم ملي فوتبال كشورمان، گرچه از ادامه رقابت در بازي هاي جام جهاني 
بازماند اما با ارائه سه بازي زيبا، به ويژه در بازي آخر در برابر ستاره هاي 
فوتبال دنيا، نه تنها احساس شادي، عزت و رضايت را در مردم خوب ما، 
بلکه تحسين ساير ملت ها را نيز برانگيخت و غيرت و همت ايرانی را به 

خوبی نمايندگی كرد. 
اين بازی های زيبا را جوانان غيور كش��ورمان در حالی انجام دادند كه 
تحريم های ظالمانه بر بازی های تداركاتی و آمادگی آنان و حتی پاپوش 
آنان سايه انداخته و سطح آمادگی های جسمانی، مقدورات و امکانات 
آماده س��ازی و تمرين و حتی تجارب حض��ور در ميادين جهانی هيچ 
تناسبی با رقبای اروپايی آنان نداشت و تنها غيرت ملی، اعتمادبه نفس 
و همت بلند اين غيورمردان، تمامی كمبودها و كاستی ها را جبران كرد 
و تماشاچيان و حتی كارشناسان فنی اين رشته ورزشی را به تعجب و 

تحسين وادار ساخت. 
اين ويژگی های ملی پوش��ان كش��ورمان می تواند الگوي��ی برای عبور 
كشور از شرايط پيش رو باشد كه حاصل فشارهای اقتصادی و جنگ 
روانی دشمن، برای درهم شکس��تن اراده مردم بزرگ ما در صيانت از 
مؤلفه های اقتدار ملی و تمکين به خواست دش��من به تسليم و كوتاه 
آمدن از دس��تاوردهای غرورآفرين در عرصه های هسته ای، موشکی 
و نفوذ منطقه ای به حساب می آيد. دش��منان زخم خورده و عصبانی 
ملت و كشور سربلند ايران با هدف به ستوه آوردن مردم، ايجاد شورش 
و واداشتن مسئولان به سازش و مذاكره سياست تشديد فشار و تحريم 
را در دستور كار خود قرار داده و برخی عناصر سست عنصر و ظاهربين 
و غافل نيز كوتاه آمدن و مذاكره را پيشنهاد داده و نقض عهد و ادبيات 

تهاجمی و كابويی سران كاخ سفيد را به راحتی ناديده می گيرند. 
حال آنکه امريکا در همراهی با دش��منان منطقه ای ما و برای جبران 
شکست های خود در عرصه منطقه ای و از دس��ت دادن بازوی نيابتی 
خويش يعنی تروريسم تکفيری، امروزه به جنگ اقتصادی پرشدت عليه 
كشورمان رو آورده كه خنثی س��ازی آن مستلزم تقويت و به كارگيری 
ويژگی هايی از جنس ويژگی های تيم فوتبال كشورمان در رزم زيبا در 

مقابل حريف قدر و متکبرشان است. ويژگی هايی چون: 
1- باور به وجود رقابت و جنگ بی امان و تعيين كننده. 

2- باور به ام��کان رقابت و ايس��تادگی در مقابل حري��ف و اجتناب از 
شتابزدگی و دوری از هراس بيجا. 

3- همراهی، همکاری، اتحاد و انسجام تيمی در مقابل حريف و دوری 
از اختلاف و تکروی. 

4- به كارگيری تعصب و غيرت ملی در برابر حريف مهاجم و قدر. 
5- داشتن سناريو و نقشه برای بازی هوشمندانه مقابل حريف سرسخت 

و مدعی. 
حال كه دشمن برای درهم شکستن اراده ملی به سازمان دهی جنگ 
پرسرعت اقتصادی برآمده تا با ابزار برجام و تحريم  ما را بر سر دوراهی 
تس��ليم يا تحمل تحريم نگه دارد، زمان عبور از تل��ه برجامی و باور به 
جنگ و رزم بی امان برای حفظ عزت و غرور ملی و به كارگيری اقتدار 
و اتحاد ملی برای فائق آمدن بر دشمن غدار فرا رسيده است. حال كه 
دشمن به دنبال فرس��ايش قدرت و وادارسازی ما به تسليم است، بايد 
با وحدت و همکاری به مقابله ب��ا او برآمد و تمام همت جهادی را برای 

تأمين اولويت های اساسی كشور در داخل به كار بست. 
وقتی جوانان فوتباليست كشورمان ستاره های پرآوازه ای چون رونالدو را 
مات می كنند، خاک كردن جرثومه های بدنام و بی اعتباری چون ترامپ 

و بن سلمان بسيار آسان تر است. 

رسول سنائي راد 

رئيس قوه قضائيه  با تأکيد برامنيت اقتصادي مردم اعلام کرد

اعدام در انتظار اخلالگران اقتصادي

همايش سراسري قوه قضائيه روز گذشته با حضور 
سران سه قوه گشايش يافت؛ همايشي که متأثر 
از فضاي کنوني اقتص�ادي و تحريم هاي ظالمانه 
دشمن، لاجرم س�خنرانان را به اظهارنظر در اين 
حوزه س�وق داد. رئيس جمهور از توطئه دشمن 
براي شكستن اعتماد عمومي و لزوم وحدت قوا 
گفت، رئيس مجلس بزرگ ترين خدمت قوه قضائيه 
را تأمين امنيت اقتصادي توصيف کرد و درنهايت 
رئيس قوه قضائيه با تأکيد بر اينكه مسائل اقتصادي 
و معيش�تي مردم مس�ئله اول کش�ور است، به 
اخلالگران اقتصادي هشدار داد که اين کار مجازات 
سنگيني دارد و اگر مصداق افساد فی الارض باشد، 
طبق قانون اعدام برايشان در نظر می گيريم و هيچ 
کوتاهي اي ه�م در اين زمينه نخواهيم داش�ت. 
به گزارش خبرگزاری ها، دكتر روحاني در اين همايش 
با بيان اينکه »امروز همنواي��ي و همراهي قوا بايد از 
هميشه بيشتر باشد«، توطئه هاي دشمنان بعد از هر 
پيروزی ملت ايران را مورد اشاره قرار داد و تأكيد كرد: 
امروز بار سنگيني بر عهده سه قوه است و هدف امريکا 

شکستن اعتماد و اميد مردم به آينده است. 
     امريكا مي خواه�د با جنگ اقتصادي ملت 

را بشكند
رئيس جمهور با تأكيد بر اينکه ملت ايران سرو سرافراز 
تاريخ است و براي حفظ اسلام و ايران، جان مي دهد، 
اظهار داشت: در ش��رايط پيروزي سياسي و حقوقي 
هستيم اما امريکا مي خواهد با جنگ رواني و اقتصادي 
ملت ما را بش��کند. روحاني ضمن گراميداشت ياد و 
خاطره ش��هيد آيت الله دكتر بهشتي، گفت: آيت الله 
بهشتي معمار تشکيلات جديد قوه قضائيه در نظام 
اسلامي، سياستمداري بزرگ و مديري ارزشمند در 
دوران انقلاب و پس از آن و البته مظلوم بود و معتقدم 
قوه قضائيه و مسئولان نظام هر چه به شيوه و سيره آن 
بزرگوار نزديك شوند بر مقبوليت شان افزوده خواهد 
شد. روحاني با اشاره به اينکه امروز با شرايطي كه در 
كشور وجود دارد و با وجود بدخواهاني كه در برابر ملت 
قرار دارند، بايد وحدت، همدلي، يکپارچگي و همنوايي 
ما بيش از هميشه باشد، تأكيد كرد: هرگاه ملت ايران 
پيروزي بزرگي را در سطح منطقه و جهان به دست 
آورد، دش��منان به دليل قدرتمند بودن و تأثيرگذار 
بودن ملت ايران، در برابر اين ملت بزرگ قرار گرفتند. 

    انتظارات تورمي اقتصاددان ها
 يعني سياه نمايي!

بخش ديگري از س��خنان روحاني واكنش به بازار و 
تحولات اقتصادي بود. وي با بي��ان اينکه چرا امروز 
بعضي از مردم نسبت به آينده نگراني دارند و نااميد 

هستند، گفت: آيا جنس در بازار كم شده است؟ آيا 
درآمدهاي ارزي و ريالي ما كم ش��ده است؟ درآمد 
امسال ما در سه ماهه نخست نسبت به مدت مشابه 
پارسال 50 درصد افزايش يافته و در برابر آن مخارج 
ما تنها 44 درصد افزايش يافته و مجموع درآمد ارزي 
كه امسال به خزانه واريز شده بيشتر از سال گذشته 
است. وي اطمينان داد: هيچ كمبود ملموس فيزيکي 
در زمينه كالاها يا ارز و ريال نداريم، پس چرا نگراني 
وجود دارد؟ اين همان چيزي است كه اقتصاددانان 
آن را انتظارات تورمي توصيف مي كنند و بنده به زبان 
ساده تر آن را س��ياه نمايي آينده و ترساندن و نگران 
كردن مردم حتي بيش از واقعيت نس��بت به آينده 
مي نامم. روحاني اظهار داشت: متأسفانه عده اي افراد 
ناآگاه نيز همراه دشمن ش��ده و چند درصد نگراني 
جزيي را به يك نگراني كلي و گاه حتي صددرصدی 
تبديل مي كنند. امروز مي گويم كه مردم تحت هيچ 
شرايطي براي تأمين نيازمندي هاي ضروري و روزمره 

خود مشکل نخواهند داشت. 
    تأمين امنيت اقتصادي، بزرگ ترين خدمت 

قوه قضائيه
س��خنران ديگر اين همايش رئيس مجلس شوراي 
اسلامي بود. علي لاريجاني به فقر تعامل رسانه اي در 
قوه قضائيه اشاره كرد و گفت: به رغم تلاش هاي قضات 
و مسئولان اين قوه كار رسانه اي در آن محدود به برخي 
فرمايشات آيت الله آملي و آقاي اژه اي به عنوان سخنگو 
شده اس��ت. وي در ادامه ضمن ستايش شخصيت 
آيت الله شهيد بهش��تي به عنوان نماد قوه قضائيه، 
گفت: وقتي اين شخصيت نماد كار قوه قضائيه مي شود 
براي ملت اميدواركننده است. رئيس مجلس شوراي 
اسلامي خاطرنش��ان كرد: اگر قوه قضائيه تکيه گاه 
بخش سرمايه گذاري باشد بزرگ ترين خدمت را به 
انقلاب كرده است. امروز كشور به امنيت اقتصادي نياز 
دارد. لاريجاني به وضعيت فعلي كشور و شيطنت هايي 
كه اتفاق مي افتد، اشاره كرد و گفت: استراتژي دشمن 
دو مؤلفه دارد؛ يکي ايجاد تنگناي اقتصادي براي مردم 
و دوم آشفته سازی در داخل كشور. لاريجاني با تأكيد 
بر اينکه ما بايد بدل استراتژي اي را كه دشمن براي ما 
در نظر گرفته است استفاده كنيم، خاطرنشان كرد: 
تنها مقاومت و اس��تقامت حلال مشکلات نيست و 
بايد در اين شرايط مشخص كنيم كه براي مقابله با 
استراتژي دشمن چه برنامه اي داريم يعني اگر قرار 
است آنها در كشور آشفته سازي در حوزه اقتصاد ايجاد 

كنند، سازوكاري فراهم شود كه مانع آن شويم. 
    می گويند با مخرب برجام مذاکره کنيد!

وي در ادامه با انتقاد از برخي نامه نگاری ها در حوزه 

سياست خارجي مبني بر مذاكره با امريکا اظهار كرد: 
اين يك تحليل ناپخته است. مگر در برجام ما مذاكره 
نکرديم، آيا مذاكره با امريکا حرف جديدي است كه 
مي زنيد، مگر رهبري نگفتند نرمش قهرمانانه داريم، 
همه رفتند و مذاكره كردند و كسي هم مخالفت نکرد. 
امريکا و كش��ورهاي ديگر طرف مذاكره بودند. البته 
اختلاف نظر هم در ايران و هم امريکا بر سر برجام وجود 
داشت كه چقدر اين مذاكره مفيد بوده و يا نبوده. اما آن 
كس كه توافق را به هم زد و از آن خارج شد، امريکا بود 
و حالا مي گويند با همين شخص مخرب كه از برجام، 
توافق پاريس و شوراي حقوق بشر خارج شد، برويم و 

مذاكره كنيم. 
رئيس مجلس در ادامه به سياست ايران براي حضور 
در كشورهاي سوريه و عراق و مبارزه با تروريست ها 
اشاره كرد و گفت: برخي مي گويند ما در اين دو كشور 
هزينه زيادي داديم چرا بايد براي اين كشورها زحمت 
بکشيم. در پاسخ بايد بگويم اول بياييد يك مسئله را 
براي خودمان روش��ن كنيم كه امنيت براي ما مهم 
است يا خير. اگر امنيت نباشد اقتصاد به راه نمي افتد 
و مردم آرامش نخواهند داشت بايد بدانيم كه نوک 
پيکان اصلي گروه هاي تروريس��تي ايران است. وي 
ادامه داد: اگر وارد سوريه و عراق شديم به خاطر امنيت 

ملي خودمان بود. 
    اختلاف سليقه نبايد به وحدت

 خدشه وارد کند
آيت الله صادق آملي لاريجاني، رئيس قوه قضائيه نيز 
طي سخناني در اين همايش با اشاره به وضعيت كنوني 
كشور گفت: نکته اول مربوط است به وضعيت ايران در 
منطقه و بيان توانمندي هايي كه داريم و اقتدار بالاي 
نظام جمهوري اسلامي در منطقه و توانمندي هاي 
نظامي و منابع انساني بسيار گرانبها و استعدادهايي 
كه در كشور وجود دارد و بصيرت مردم كه در صحنه 
حضور دارند و منابع غني نفت و گاز در كشور همه از 
جهات اقتدار به آينده است و اينکه اين نظام با داشتن 
اين امکانات امکان مقابله با سلطه جهاني را دارد. رئيس 
قوه قضائيه افزود: نکته ديگر اين است كه دشمن تلاش 
دارد اين توانمندي ها را از بين ببرد و ايران هراس��ي 
شديدي را در سطح منطقه دنبال كند، در حالي كه 
ايران بلند گفته اقتدار ما دفاعي است اما دشمنان و 
سلطه جهاني در مقام ايران هراسي به همه دنيا و در 

منطقه براي چاپيدن كشورهاي منطقه است. 
رئيس ق��وه قضائيه با تأكيد بر اينک��ه جنگ رواني 
دشمن تخيل نيس��ت، تصريح كرد: نکته ديگر اين 
است كه در مواجهه با اين سلطه گري مسئولان در 
نظام چه وظيفه اي دارند كه همانا وظيفه بزرگ حفظ 

وحدت است و گرچه اختلاف سلايق يك امر طبيعي 
است اما نبايد اين اختلاف سليقه باعث از بين رفتن 
وحدت شود. خوش��بختانه امروز با رهبري داهيانه 
مقام معظم رهبري يك همگرايي و وحدت خوبي 
ميان همه بخش ه��اي نظام وجود دارد و انس��جام 
ما در مقابل دشمنان بيش از پيش شده است. وي 
افزود: امروز مسائل اقتصادي و معيشتي مردم مسئله 
مهمي است و مسئله اول كشور است و بايد بدانيم كه 
دشمن امروز در فکر حمله نظامي نيست، بلکه قصد 
رخنه از همين طريق يعني فشار آوردن بر معيشت 
مردم را دارد و مي خواهد وضعيت اقتصادي ما را بر 
هم بريزد. بنابراين همه مسئولان نظام بايد به اين 
موضوع فکر كنند و حواسش��ان به بهبود وضعيت 
اقتصادي كشور اعم از توليد و وضعيت كسب و كار 
باشد و قوه قضائيه هم نقش اساسي دارد. البته يك 
س��ري مؤلفه های منطقي براي برهم ريختن بازار 

اقتصادي وجود دارد. 
    اعدام در انتظار اخلالگران اقتصادي

رئيس قوه قضائي��ه با اش��اره به ح��وادث اخير در 
بازار تهران گفت: عده اي قصد آش��وب داش��تند و 
مي خواس��تند بازار تهران را به تعطيلي بکش��انند 
كه با ت��لاش نيروي انتظامي اين امر محقق نش��د. 
هر چند افزايش نقدينگي بی تأثير نبوده اس��ت اما 
عده اي با سرمايه هاي كلانشان قصد بر هم زدن ثبات 
اقتصادي را دارند. اين افراد با ريختن پولشان در بازار 
و جمع كردن دلار و سکه مي خواهند بازار را ملتهب 
كنند و نيروهاي اطلاعاتي بايد تلاش كنند اين افراد 
را شناس��ايي كنند. اين اقدامات خيانت به مردم و 
نظام است و ما به هيچ عنوان كوتاه نمي آييم و با اين 
افراد برخورد مي كنيم و هشدار مي دهيم كه اين كار 
به عنوان اخلال در نظام اقتصادي كش��ور مجازات 
سنگيني دارد و اگر مصداق افساد فی الارض باشد 
طبق قانون اعدام برايشان در نظر می گيريم و هيچ 
كوتاهي هم در اين زمينه نخواهيم داشت. وي افزود: 
به دولتي ها و غيردولتي ها و به همه هشدار مي دهيم 
كه حواسشان جمع باشد زيرا دستگاه قضايي حتماً با 
مقصران و آنها كه دخيل بوده اند برخورد جدي خواهد 
كرد و اينها نمي توانند در آينده بگويند كه ما قصدمان 
اين نبود كه اخلال كنيم. امروز همه مي دانند كه هر 
اقدامي كه به ضرر مردم تمام ش��ود، قطعاً ما با آنها 

برخورد جدي مي كنيم. 
    حق نداريم براي دشمن شاهراه ايجاد کنيم

وي با اشاره به بحث فضاي مجازي گفت: قوه قضائيه 
مخالف استفاده از فضاي مجازي و اينترنت نيست 
و شايد من از ديگر روس��اي قوا استفاده بيشتري 
داشته باشم ولي بحث اين اس��ت كه آيا به عنوان 
نظام جمهوري اسلامي حق داريم به ادعاي وجود 
فضاي مجازي بستر و ش��اهراه براي دشمن ايجاد 
كنيم؟ امروز داشتن شبکه هاي اجتماعي كه سرور 
آن در خارج كشور است به معني دادن شاهراه به 
دشمن است. اينکه بخش��ي از اطلاعات و فضاي 
مجازي كشور در دس��ت فضايي همچون تلگرام 
باشد و خدا را بنده نباشد و اگر جرمي صورت گرفت 
نتوان پيگيري كرد پذيرفتني نيست. ما معتقديم 
شبکه هاي اجتماعي بايد با اقتدار و توانمندي هاي 
بالا در كشور باشند و از حريم خصوصي هم دفاع 
مي كنيم و متج��اوز به حريم خصوص��ي را تحت 
تعقيب قرار مي دهيم. وي در پايان مسئولان قوه 
قضائيه و قضات را رفتار توأم با تکريم مردم توصيه 
كرد و گفت: برخي از مراجعين گله مند هستند كه 
هيچ لزومي ندارد كه براي بازداشت يك مديركل يا 
يك مدير اجرايي كشور دستبند به او بزنيد، حتماً 
بين افراد جنايتکار و افراد عادي تفاوت وجود دارد 
و خوب نيست به پاي زندانيان پابند بزنيد. ما آن را 
قبول نداريم و از اين به بعد هم تکرار نشود. درست 
نيس��ت در عصر روز چهارش��نبه و آخر هفته يك 
فردي را بازداش��ت كنيد كه فرصت تأمين وثيقه 
ندارد و قرار وثيقه را به گونه اي صادر كنيد كه افراد 
بتوانند آن را تأمين كنند و بدانيد كه اين مس��ائل 

وجهه دستگاه قضايي را تخريب مي كند. 

   قضایی    

  آيت الله نوري همداني: 
مردم حق دارند معترض باشند
 اما مراقب نفوذی ها هم باشند

يك�ي از مراج�ع تقلي�د ش�يعيان 
دوقطب�ي ک�ردن جامعه را بس�يار 
خطرناك دانس�ت و گفت: بعضي ها 
اصرار دارند که جامعه را با حرف های 
بيخود که ثمري براي کشور و نظام و 
مردم ندارد ملتهب و دوقطبي کنند. 
به گزارش مهر، آيت الله العظمي حسين 
نوري همداني در ديدار عده اي از فعالان 

فرهنگي، فرهنگ را اساس هر كشور دانست و تأكيد كرد: فرهنگ جامعه 
اسلامي ما بايد مطابق قرآن باشد. وي فرهنگ قرآن را عزت طلبي، مبارزه 
با ظلم و فساد و بي عدالتي دانست و افزود: نظام اسلامي بايد پيشتاز در اين 
موضوعات باشد. اين مرجع تقليد خاطرنشان كرد: امروز خواسته مردم مبارزه 
با فساد است عده اي مي خواهند مردم در مقابل با فساد سکوت كنند؛ چطور 
مي شود يك كارگر يك حقوق مختصر بگيرد ولي فلان آقا اختلاس ميلياردي 

انجام دهد يا آن ديگري حقوق نجومي بگيرد. 
آيت الله نوري همداني در ادامه افزود: بنده از ابتدا به مسئولان محترم گفتم 
همه چيز را به برجام گره نزنيد طرف مقابل قابل اعتماد نيست شما زحمت 
مي كشيد قصد شما هم حل مشکلات است اما خوي استکباري در طرف 
مقابل مذاكرات نمي گذارد ايران به حق خود برسد؛ امروز هم به مسئولان 
عرض مي كنم گول وعده ها را نخوريد؛ عده اي دلخوش به مذاكره مجدد و به 
ذلت كشاندن كشور نباشند؛ همت به خرج دهيد با توان و نيروي جوان و با 
نشاط و با انگيزه داخل كار كنيد مشکلات حل مي شود اما اگر باز چشمتان به 
خارج از كشور باشد روز بروز بدتر خواهد بود. وي توجه به تذكرات رهبري را 
مهم دانست و گفت: همه ديديم آنچه ايشان گفتند درست بود چون ايشان 
تجربه خيانت هاي امريکا را در دوران پس از انقلاب داشته اند؛ تفرقه و اختلاف 
در زمان كنوني خواست دش��من است همه مسئولان كمك كنند نظرات 
رهبري عمل شود و اجازه موج سواری دشمنان را ندهند. استاد سطوح عالي 
حوزه گفت: امروز مردم ناراحت و معترض هستند و حق نيز با مردم است اما 
خود مردم نيز مراقب عناصر نفوذي براي به انحراف كشاندن خواسته شان 
باشند؛ مسئولان نيز اقدام عاجل براي رفع مشکلات و مديريت بازار داشته 
و به داد اقشار ضعيف جامعه برسند. وي برخورد با كساني را كه به اقتصاد 
كشور آسيب مي رسانند و مردم را دچار مشکل مي كنند، در هرسطحي كه 
هستند خواستار شد و تأكيد كرد: دوقطبي كردن جامعه بسيار خطرناک 
است؛ جامعه نبايد دو قطبي شود ولي نمي دانم چرا بعضي ها اصرار دارند كه 
جامعه را با حرف های بيخود كه ثمري براي كشور و نظام و مردم ندارد ملتهب 

و دوقطبي كنند.  به جاي اين حرف ها به مردم خدمت كنيد. 

ولايتي: امريكا دشمن   ايران و عراق است
عضو مجمع تش�خيص مصلح�ت نظام، امريكا را دش�من مش�ترك 
دو ملت اي�ران و عراق توصيف ک�رد و گفت: ايس�تادگي مقابل رژيم 
صهيونيستي و زياده خواهی های امريكا نقطه اشتراك دو کشور است. 
به گ��زارش ايرنا ، »علی اكب��ر ولايتي« روز گذش��ته در دي��دار هيئتي از 
انديشمندان كشور عراق در تهران اظهار داشت: نخستين عاملي كه باعث 
مي شود جمهوري اس��لامي ايران و عراق سياس��ت هاي مشترک داشته 
باشند همسايه بودن دو كش��ور و هزار و 200 كيلومتر مرز مشترک است. 
وي همچنين اشتراكات مذهبي - فرهنگي بين مردم دو كشور را به عنوان 
عامل دوم در توسعه روابط دو كشور بيان كرد و افزود: ايران و عراق كشورهاي 
دموكرات و از جمله كش��ورهاي اسلامي هس��تند كه حکومت آنها داراي 
مردم سالاری واقعي بوده و بر آراي مردم استوار است. عضو مجمع تشخيص 
مصلحت نظام اظهار داشت: عامل ديگر مشترک ايستادگي در برابر رژيم 
صهيونيس��تي و زياده خواهی های امريکا و برخي كشورهاي غربي است. 
ولايتي ادامه داد: عامل ديگر اينکه ايران و عراق هر دو از ظرفيت ها و امتيازات 
فوق العاده و عوامل مختلف فرهنگي انساني، تاريخي، طبيعي برخورداريم و 
كمتر كشوري است كه از اين ميزان ظرفيت جهت ميل به اقتدار و استقلال 

مقتدرانه داشته باشد.
 وي يادآور شد: ايران و عراق از ذخاير عظيم انرژي و از فرهنگ عميق چند 
هزار ساله برخوردارند و مردم دو كش��ور به معناي واقعي »ملت« هستند 
و سهم بسزايي در شکل گيری تمدن اسلامي داشته است. وي همچنين 
تأكيد كرد: امريکايي ها دشمن مشترک هر دو ملت ايران و عراق هستند. در 
ادامه »ياسر عبدالحسين «رئيس مركز بين المللی مركز مطالعات بلادي به 
عنوان سرپرست هيئت انديشمندان عراق با ابراز خرسندي از سفر به ايران و 
ملاقات و گفت و گو با علي اكبر ولايتي اظهار داشت: اميدواريم در خصوص 
همکاري هاي علمي ميان دو كشور قدم هاي مثبت و خوبي برداشته شود و 

بتوانيم با امضاي توافقنامه اي اين همکاري ها را گسترش دهيم. 

عضو کميسيون قضايي مجلس: 
دولت مردد نمي تواند

 فرمانده  جنگ اقتصادي باشد
ما ام�روز در جنگ اقتصادي به س�ر 
مي بري�م و در جن�گ اقتص�ادي 
فرمانده بايد دولت باش�د. وقتي که 
فرمان�ده خ�ودش دچ�ار تردي�د 
باش�د، نمي تواند فرمانده�ي کند، 
ديگران نيز به او اعتم�اد نمي کنند. 
محمد دهقان در گفت وگ��و با فارس، 
با اشاره به مش��کلات اقتصادي موجود 

در كشور گفت: متأسفانه دولت از نداشتن رأس رنج مي برد، دولت امروز با 
مشکلاتي مواجه است كه اين مشکلات هم به خود دولت و نظام و هم به مردم 
ضربه مي زند.  وي افزود: يکي از مشکلاتي كه به صورت عام بر دولت سايه 
افکنده اين است كه دولت همچنان در حال دودلي و ترديد به سر مي برد. يك 
راه اشتباهي را از گذشته شروع كرده با اين تصور كه اگر در برابر امريکا و اروپا 
كوتاه بيايد و هرچه آنها بگويند گوش كند، مشکلات كشور حل مي شود و 
همه حيثيت خود را در پنج سال گذشته براي اين منظور هزينه كرده است. 
عضو كميسيون قضايي مجلس اظهار داشت: با همين تصور بود كه دولت 
همه حيثيت خود را به برجام گره زد و همه ظرفيت هاي ديپلماسي كشور را 
صرف گفت وگو با اروپا و امريکا كرد و همين تصور غلط بود كه باعث شد دولت 
نه تنها از ظرفيت هاي كشورهاي بزرگ شرقي همانند چين، هند و روسيه 
استفاده مطلوب نکند، بلکه با اين تصور كه مي تواند نيازهاي خود را از طريق 
غرب تأمين كند با بدرفتاري و غرور روابط اس��تراتژيك گذشته ايران را با 
كشورهاي شرقي كاهش داد و آنها را كه محل مناسبي براي عبور از تحريم ها 
بودند از دست جمهوري اسلامي ايران عصباني كند. دهقان خاطرنشان كرد: 
همين اشتباهات و تصورات غلط حاكم بر عناصر كليدي دولت بود كه باعث 
شد از ظرفيت هاي همسايگان براي حل مشکلات كشور استفاده نشود و 
همچنين باعث شد تا ظرفيت هاي گسترده داخلي كشور به حال خود رها 
شود و اين ظرفيت ها مورد استفاده قرار نگيرد و همه همت دولت صرف اين 
شود كه مشکلات كشور با ارتباط گرفتن با امريکا و اروپا حل شود. نايب رئيس 
فراكسيون نمايندگان ولايي مجلس اظهار داشت: ما امروز در جنگ اقتصادي 
به سر مي بريم و در جنگ اقتصادي فرمانده بايد دولت باشد. وقتي كه فرمانده 
خودش دچار ترديد باشد، نمي تواند فرماندهي كند، ديگران نيز به او اعتماد 
نمي كنند. وي افزود: دولت در چند سال گذشته نشان داده كه به هيچ وجه 
درايت لازم براي اداره كشور را ندارد. متأسفانه در دولت برخي افراد فاسد و 
قارون صفت و سير و درعين حال پير و خسته مؤثر هستند و معلوم است كه 

اين گونه افراد لياقت اداره كشور را ندارند.

 عماد افروغ:  جاي روحاني بودم 
به شعارهاي انقلاب  بازمی گشتم

يك نماينده پيشين مجلس شوراي اسلامي با اشاره به اينكه مشكلات 
اقتصادي امروز جامعه راهكار کوتاه مدت و بلندم�دت دارد، گفت: 
راهكار کوتاه مدت، تعديل شكاف هاي درآمدي و راهكار بلندمدت، 
آمايش سرزميني، تمرکززدايي و خارج شدن از اقتصاد نفتي است. 
عماد افروغ در گفت وگو با ايسنا، درباره راهکار حل مشکلات اقتصاد كشور، 
اظهار كرد:  اگر جاي رئيس جمهور بودم توجهي به اهداف و شعارهاي انقلاب 
كرده و بررسي مي كردم كه اين اهداف و شعارها چيست؟ همچنين نيم 

توجهي به عدالت اجتماعي كرده و سير تاريخي آن را بررسي مي كردم. 
وي در ادامه افزود: من اگر رئيس جمهور بودم شکاف رسمي درآمدي را 
تعديل و تلطيف مي كردم، اين كاري نيست كه از دست دولت برنيايد چون 
دولت است كه حداقل در بخش رسمي درآمد كشور را توزيع مي كند. وقتي 
اين شکاف ها كمتر شود، در مردم اميد و اعتماد ايجاد مي كند. بخشي از 
اتفاقاتي كه در حوزه اقتصادي رخ داده است ناشي از بي اعتمادي به دولت 
است. دولت چه اقدامي كرده اس��ت كه اعتماد مردم را جلب كند؟ جلب 

اعتماد مردم هم شعاري نبوده بلکه ساختاري و عيني است. 
اين استاد دانش��گاه خاطرنش��ان كرد: گام اول حل مشکل اين است كه 
درآمدها تعديل شود، هيچ معنا ندارد كه يك مدير حقوق و مزاياي آن چناني 
داشته باشد و يك كارگر با حداقل معاش خود را قانع كند. اين شکاف ها 
در هيچ نظامي كه به عدالت توجه مي كند، قابل توجيه نيست. اين مسئله 
هم چيزي نيست كه از دست دولت بر نيايد. تعديل شکاف هاي درآمدي 
مقدمه اي اس��ت براي جلب اعتماد مردم. وقتي اعتماد مردم جلب شد 

مي توان با جو رواني كه موجب گراني مي شود، مقابله كرد. 
افروغ با بيان اينکه گام هاي اساسي هم وجود دارد كه خيلي ها گفته اند، ولي 
متأسفانه هيچ اقدام عملي انجام نشده است، تصريح كرد: يکي از اين گام ها 
اين است كه كشور را از تمركزگرايي نجات دهيم. تمركزگرايي و اقتصاد 
نفتي، كمر اقتصاد كشور را شکسته است، ولي متأسفانه هيچ اقدام عملي 
براي آمايش سرزميني، تمركززدايي و تفويض اختيارات به قابليت هاي 
انساني در مناطق مختلف انجام نشده است. آمايش سرزميني و تمركززدايي 
يعني سعي كنيم بستري فراهم شود تا از مهارت ها و قابليت هاي بالقوه و 
بالفعل نهفته در كشور استفاده شود، تمركززدايي يعني اينکه به مناطق 

اختيار بدهيم. 
اين نماينده پيش��ين مجلس شوراي اس��لامي در ادامه با اشاره به اينکه 
وقتي بستر و ظرف لازم تعبيه نشده است چه توقع داريم كه مظروف در 
آن شکل بگيرد؟ گفت: مظروف ظرف خود را مي خواهد، ما فقط كشور را 
اداره كرده ايم، نه اينکه آن را به سمت تحول ساختاري هدايت كنيم. ما از 
گذشته از هشت سال جنگ تحميلي و از 40 سال انقلاب اسلامي عبرت 
نگرفته ايم و الگوهايي را دنبال مي كنيم كه جواب بدي پس داده اند. اين 
مسائلي كه اشاره كردم گام هاي بلندمدتی است كه فکر نکنم در شرايط 
فعلي امکان پذير باشد. من اگر جاي دولت فعلي بودم به تعديل شکاف هاي 
درآمدي اقدام مي كردم تا مقدمه اي باشد براي جلب اعتماد مردم تا با فضاي 

ذهني و رواني كه ناشي از بي اعتمادي ها است مقابله شود. 
وي تأكيد كرد: ظرف فعلي جواب نمي دهد، اين ظرف، ظرف پهلوي است 
و ما در ظرف پهلوي نمي توانيم مظروف انقلاب اس��لامي را بريزيم، اين 
درد اصلي است. ما بعد از انقلاب دست به تركيب اين ظرف نزده و تحولي 
ساختاري ايجاد نکرديم. ما بايد اجازه دهيم با تمركززدايي، مراكز ما رشد 
كنند. افروغ با اشاره به اينکه حرف بيهوده اي است كه همه مشکلات را به 
سمت غرب و خارج از مرزها فرافکني كنيم، تأكيد كرد: درست است كه آنها 
روي خوشي به ما نشان نمي دهند اما قرار نيست با روي خوش آنها حال ما 
منبسط شده و يا با روي بد آنها، حال ما منقبض شود. ما بايد دنبال اقتصاد 
درون زا و مقاوم باش��يم، اين اقتصاد هم راهکار دارد و راهکارهايش كاملًا 

مشخص است كه بايد به آن توجه شود. 

ژه
وی

درمشكلاتاقتصادي
همدنبالرفعحصر!

اين روزها در ميان بی ثباتی بازار و گراني ها و گاه ش��نيده شدن 
صداي اعتراضات بلند مردم، همه به دنبال راهکار حل مشکل 
هستند؛ راهي كه بتواند بازار را به ثبات برساند. اين ميانه، از اردوگاه 
اصلاح طلبی همچنان صداي خواسته هاي جناحي و سياسي بلند 

است و حتي از راه حل رفع حصر هم  سخن گفته مي شود!
حسين مرعشي، فعال اصلاح طلب كه خود از بازداشت شدگان 
فتنه 88 است، به تازگی در بخشي از يك مصاحبه اش با روزنامه 
دولتي ايران گرچ��ه اذعان دارد كه »آق��اي روحاني بايد اعمال 
مسئوليت هاي خود به عنوان رئيس جمهوري اسلامي ايران را 
جدي تر بگيرد. آقاي روحاني بايد بپذيرد كه كشور ديگر در يك 
شرايط عادي نيست. آقاي روحاني بايد با مردم حرف بزند... « در 
عين حال و در پاسخ به اين سؤال كه »شما چه پيشنهادي هم به 
دولت و هم به اركان كشور داريد؟« مي گويد كه »پيشنهاد ما اين 
است كه ما همه اختلافات داخلي، اعم از مسئله حصر تا مسائل 
باقيمانده از سال 88، همه اين مسائل را حل و فصل كنيم، به يك 
وحدت بسيار تعيين كننده و باشکوه برگرديم و با وحدت تمام با 
سياس��ت هاي خصمانه ترامپ مقابله كنيم. در اين مسير هم با 
همه كشورهاي دنيا، منهاي ترامپ و حاميان منطقه اي او، حتي 
با مخالفان داخلي ترامپ در امريکا گفت وگو و صحبت كنيم و 
كنفرانس هاي مختلفي برگزار و رفت وآمد كنيم، حقانيت خود 
را اثبات و از حقوق خود دفاع كنيم و حتي اگر لازم شد، بخشي از 

رياضت ها را تحمل كنيم تا از اين بحران عبور كنيم. «

روشن نيس��ت رفع حصر يا مس��ائل 88 چه ربطي مي تواند به 
وضعيت اقتصادي كشور داشته باشد! چنين اظهاراتي كه پيش 
از اين از افراد ديگر هم شنيده ش��ده بود، نشان مي دهد حداقل 
بخشي از جريان اصلاحات به رغم در اختيار داشتن بخش زيادي 
از قدرت و مسئوليت در كشور، ترجيح مي دهد پيگير خواسته هاي 
جناحي خود باشد تا حل مشکلات اصلي مردم. در حالي كه از قضا 
دولت دست آنهاس��ت و بايد اهتمام بيشتري به حل مشکلات 
معيشتي ملت داشته باشند، حداقل براي آنکه دولت خودشان 

زمين نخورد!

كوچمشكوككارگرانملكه
روزنامه صبح نو به جابه جايي هاي اخير كارمندان بي بي س��ي 
فارسي به ديگر رسانه هاي فارسی زبان معاند، واكنش نشان داده و 
در گفت وگويي با يك كارشناس رسانه، از آرايش رسانه اي جديد 
نيروهاي رس��انه اي دولت انگليس گفته است. اكبر نصراللهي، 
كارشناس رسانه با اشاره به تغيير آرايش تعدادي از كاركنان سابق 
بي بي سي و مهاجرت آنها به رسانه هاي مختلف گفته كه »تعداد 
اينها حدود 10 نفر و در سطوح مختلف است. تغيير و جابه جايي 
امري طبيعي است اما اينکه چه افرادي بروند و كجا بروند و اين 
اتفاقات در چه رس��انه اي بيفتد، اين طبيعي بودن را زير سؤال 
مي برد. بي بي سي با توجه به سابقه و پخش برنامه به حدود 50  
زبان، براي بسياري از روزنامه نگاران يك برند مطلوب و با ثبات 
است. اگر اين جابه جايي در رس��انه اي غيرحرفه اي و بي ثبات و 
با سابقه كم اتفاق بيفتد دور از انتظار نيست. صادق صبا، رئيس 

بخش فارسي بي بي سي و بزرگمهر شرف الدين، معاون خبري 
افراد مهمي هستند. «

او در ادامه مي گويد: »بزرگمهر ش��رف الدين چند مستند مهم 
ساخته كه يکي از آنها مستند خط و نشان رهبر است. اين فرد هم 
از بي بي سي رفته است. علاوه  بر اينها محمد منظرپور، رمضان پور، 
جمشيد برزگر، مهدي پرپنچي، هارون نجفي زاده و ... هم رفته اند. 
از اين چند نفر برزگر و رمضان پور، مفسر و منظر پور و نجفي زاده 
خبرنگار هستند. مهدي پرپنچي هم صفحه 2 را اجرا مي كرد. 
پس مي بينيم از سطوح مختلف در اين كوچ حضور دارند. بنابراين 
نمي توانم بپذيرم در يك رس��انه برند و با ثب��ات كه مورد علاقه 

روزنامه نگاران است اين جا به جايي بي دليل است. «
او ادامه مي ده��د: »ما در س��ال هاي آينده انتخابات رياس��ت 
جمهوري 1400 را داريم. همچنين شواهد حاكي است كه ترامپ 
براي ايران برنامه هايي دارد. از طرفي رابطه امريکا و انگليس نيز 
بسيار نزديك است. نکته ديگر اين است كه اين افراد به رسانه هاي 
فارسی زبان رفته اند. اين نکته نيز فرضيه ما را تقويت مي كند كه 
اينها برنامه هايي براي آينده اي��ران دارند. تاكتيك هزينه براي 
سرمايه به ما مي گويد كه بي بي سي وقتي نيروهاي كاركشته و 
آزمون پس داده خود را در فاصله زماني كمي به جاهاي مختلف 
مي فرستند به ظاهر حاكي از ضرر بي بي سي است، اما بر اساس 
اين تاكتيك، رسانه ضرر كوتاه مدت را مي پذيرد چون مي داند 
در آينده به سود او خواهد بود. البته اينها تحليل و احتمال است 
و نمي توان قطعي گفت. بي بي سي مثل ما راحت نيروهايش را از 

دست نمي دهد. «
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